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خبری »دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید  غلامعلی اکبری  را گرامی می دارد

با توجه به اعداد و ارقام اقتصادی که از تصاعد قیمتی 
در قریب به اکثریت کالاهای داخلی و تنگ شدن معیشت 
و سفره خانوار خبر می دهد؛ شنبۀ هفته جاری، جمعی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، خواستار تغییر در روش تعیین 
حقوق و دستمزد کارگران در بودجه و افزایش حقوق کارگران 

در هرسال ۲مرتبه شدند.
افزایش حقوقی که با درنظرگرفتنِ دوبار درسال به افزایشِ 
هر۶ماه یک بار حقوقِ کارگران خواهد انجامید و درصورت 
توافق با این امر، به طور تقریبی باعث بهبودنسبی در اوضاع 
اقتصاد خانوار کارگری خواهدشد که البته پشتیبانی در این 
امر که تا چه حد، برحسب افزایش حقوق، افزایش مجدد در 
انواع و اقسام اجناس و کالاهای داخلی وجود نداشته باشد؛ 
موضوع اساسی و مهم در این راستا محسوب می شود که 

فراخور وقوع افزایش حقوق، لازم به رسیدگی خواهد بود.
در بازه کنونی و با درنظرگرفتن این نکته که هرروزه شاهد 
اوج گیری در محصولات روزانۀ سبد خانوار هستیم و باتوجه 
به جداول مطرح، دخل و خرج اکثریت افراد اجتماع، تراز و 
همسانیِ ثابت را ندارد و بیش از گذشته، نظاره گرِ کم عدالتی 
در بخش اقتصادی در جامعۀ فعلی هستیم که با پلکان 
قابل مشاهده ای از تفاوت و شکاف درحال خودنمایی است 
و با تأمل براین مهم که افزایش حقوق به شکلِ دوبار در 
سال، ممکن است منتج به روند بهبود در سرانه معیشتی 
سخنگوی  بابایی-  علی  شود؛  جامعه  افراد  از  شماری 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی از نامه جمعی 
از نمایندگان مجلس به رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره 
وضعیت معیشتی کارگران خبر داد و گفت: در این نامه از 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و مجموعه دولت خواسته ایم 
که چاره اساسی برای روش تعیین میزان حقوق و دستمزد 
کارگران بیاندیشند زیرا با روش فعلی نمی توان اقداماتی 

برای بهبود وضع معیشتی کارگران انجام داد. 
کالایی  سبد  قالب  در  دیگر  ازپیشنهاد  همچنین  وی 
ویژه ای برای کارگران خبرداد و اضافه کرد: کارگران امروز 
از عهده مخارج زندگی برنمی آیند و چاره ای برای آن باید 

اندیشیده شود. 
این سخنان درحالی ابتدای هفته جاری، تیتر برجسته ای 
را به خود اختصاص داد؛ که شیب تند قیمت ها مسیری 
بی نظارت را در پیش دارد و علی اصلانی- عضو هیئت مدیره 
کانون عالی شورای اسلامی کار معتقد است: حقوق ماهانه 

یک کارگر در کمتر از ۱۰روز تمام می شود!

در مجلس  تهران  مردم  منتخب  نیاسر-  مالک شریعتی 
یازدهم نیز با بیان این مهم که متأسفانه مسأله تورم و 
ایام  در  به خصوص  اخیر  اقتصادی در سال های  شرایط 
پساکرونا، گذران معیشت را برای قشر کارگر بسیار سخت 
کرده است، می گوید: وضعیت کنونی جامعه به ویژه در 
ارتباط با اقشار ضعیف و کم برخوردار ایجاب می کند که 
زمینه حمایت بیشتر و بهتر از آن ها به اشکال مختلف فراهم 
شود، از جمله افزایش منطقی و بر اساس نرخ تورم حقوق 
کارگران که این مسأله جزو ضروری ترین امور در شرایط 

فعلی به شمار می رود.
و در این میان جدا از حقوق بسیار پایین در قشر کارگر 
جامعه، رکودِ بسیاری از کسب وکارها و شماری از مشاغل، 
به دلیل تعطیلی هفته های متوالی از پاندمی کرونا، معضل 
در  و  دارد  وجود  جامعه  در  که  است  مضاعفی  اجباریِ 
کنار این موضوع، نبودِ نظارت بر صعود قیمت ها، سختیِ 
روزافزونی برای قشر متوسط به پایین جامعه به وجود آورده 
که به گفتۀ آیت الله نوری همدانی؛ مسئولان همه چیز کشور 
را با تحریم گره نزنند، واقع مطلب این است که هیچ نظارتی 

در بازار وجود ندارد و قیمت ها بدون نظارت بالا می رود.
و درحالی در این راستا نیز فرمانده نیروی دریایی سپاه اذعان 
دارد: مسأله اصلی امروز کشور ما معیشت مردم است و 
مسئولان باید برای رفع این مشکل قدم بردارند که رئیس 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مردم مطمئن باشند 
که اولویت اول مجلس یازدهم حل مسائل اقتصادی و 
مشکلات معیشتی است، اظهار دارد: اولویت ما نظارت 

است و این نظارت از حوزه اقتصادی شروع می شود.
از سوی دیگر نگاه دولت در این زمینه، حکایت از رویکردی 
جدا از رویه مشهود در جامعه حاضر دارد و رئیس دولت 
فعلی با مقایسه وضع اقتصادی موجود با آلمان، با ذکر این 
موضوع که رشد اقتصادی ما از آلمان بهتر است، معتقد 
می دهد  نشان  آلمان  اقتصادی  وضع  آمار  امروز  است:  
اقتصادشان منفی ۵.۲درصد کوچک تر شده است، اقتصاد 
ما شرایط بهتری دارد و رشد اقتصادی بدون نفت ما تا پایان 

سال مثبت خواهد شد!
و در این اثنا، صراحتاً ذکرِ این نکته که پاسخی قانع کننده را 
مطالبه می کند، از ضروریات کنونی به شمار می آید: برفرضِ 

این مهم که رشد اقتصادی در جامعه فعلی از بسیاری از 
کشورهای اروپایی هم بالاتر باشد، برای حقوق کف جامعه 
و اهالی کارگر اجتماع کنونی، مقایسه با آلمان، تا چه حد 
می تواند، سخت بودن و تنگیِ معیشت را رفع و رجوع کند!

مردم از عدم نظارت و رشد فزاینده در قیمت ها می گویند و 
آمار و اخباراقتصادی در حوزه کلان و ترازهای بین المللی، 
برای عموم جامعه -که از تعب گرانی های مکرر به ستوه 

آمده اند- چه پیام امیدوارکننده ای می تواند داشته باشد!
برای گرانی های مضاعف که بدون راهکار، باقی مانده؛ برای 
نبود نظارت در رشد افسارگسیخته قیمت ها، برای حقوق 
حداقلی و دریافتی های کارمندان که با هزینه های موجود، 
همخوانی متناسبی ندارد؛ برای کارگری که دست تنگی و 
معیشتِ سختِ روزمره از دغدغه های بی پاسخ و معطل 
اوست، چه فرقی می کند با آلمان مورد قیاس قرار بگیریم 

یا خیر!
اکثریت اهالی جامعه از آب رفتنِ سفره خانوار می گویند، 
عدم  و  کرونا  دوران  در  پایدار  مشاغل  نبودِ  از  صحبت 
ثبات در قیمت های سبد اقتصادی است که انتظار تام و 
کمال یافتۀ اجتماع کنونی است که با نگاهی به جامعه 
فعلی برای امرار معاش مناسب مورد دقت نظر قرار گیرد 
که سخت  بودن اوضاع اقتصادی فعلی را نیز رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشور به آن اشاره کرده و درحالی که با 
مطرح نمودن این موضوع که طرحی را که تحت عنوان 
»گشایش اقتصادی« از آن نام می بریم هنوز به طور رسانه ای 
و دقیق مطرح نکرده ایم و با اشاره به فشار وارده به دولت در 
کنترل معیشت مردم معتقد است: »نمی توانیم سختی ها را 
به طور واضح بیان کنیم، اما در تلاشیم که شرمنده مردم 
نشویم. همکاران دولتی دوران سخت و غیررفاه کشور را 
تجربه کرده اند؛ شرمنده مردم هستیم که آن طور که باید طبق 

برنامه پیش نرفتیم«.
و یحیی آل اسحاق- رئیس اسبق اتاق بازرگانی تهران در 
با ذکر ۵ پیشنهاد اقتصادیِ تمهیل،  فروردین ماه جاری 
تسهیل، تکریم، تبدیل و تجمیع برای عصر کرونا، معتقد 
است: »همه مردم، هم وضعیت جهانی را مشاهده می کنند 
و هم وضعیت داخل کشور را شاهد هستند و احتیاج 
به استدلال و منطق ندارد. به عبارتی، همان طور که حوزه 
سلامت در چالش قرار دارد و ضرورت دارد برای این بخش 
برنامه ریزی و مدیریت صورت گیرد، در حوزه اقتصادی نیز 
چنین شرایطی را داریم. در این شرایط، اولویت با بخش 

سلامت است، اما سلامت اقتصادی نیز اهمیت دارد«.
در این مجرا و با توجه به گفته های مطرح و به تأکید 
کارشناسان امر که رفع مشکلات، نیازمند عزمی همگانی 
است و نیاز به یکسری اصلاحات و تدابیر اقتصاد داخلی 
در حوزه های بانکی و قیمت گذاری دارد و با تمام سخنان 
موجود و نگرانی های فزاینده در این مسیر، باید منتظر بود و 
دید راهکار و پیشنهاد افزایش حقوق کارگران در سال، دوبار 
از سوی اهالی بهارستان یازدهم -به عنوان یک جزء کوچک 
در مسیر اقتصادی امروزه و در راستای بهبودِ نسبیِ وضعیت 

معیشت کارگران- به کرسی خواهد نشست یا خیر.

حرف اول

گرانی، نبود نظارت و پیشنهادات اقتصادی؛

این قسمت:  بـــهارستان یـــازدهم!
آیا دوربین ها افراد بدون ماسک را 

جریمه می کنند؟
فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت: در اتوبوس ها به افراد فاقد 
ماسک تذکر داده می شود و ابلاغ کردیم که مأموران به صورت 

رندومی اتوبوس ها را نگه داشته و تذکر بدهند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، سردار حسین رحیمی 
با بیان اینکه گشت های مشترک پلیس، وزارت بهداشت، صنوف 
و... در پی مصوبه و درخواست ستاد مقابله با کرونا در تهران ایجاد 
شده است، گفت: نزدیک به سه هفته است که تذکر و ارشاد و... 
را شروع کرده ایم و حدود یک هفته هم هست که برخوردهای 
جریمه ای با صنوف و خودروها نیز در کنار تداوم تذکر آغاز شده و 

توامان ارشاد و جریمه در حال انجام است.
وی با بیان اینکه این موضوع سلامت جامعه در صدر مأموریت های 
اولویتی پلیس قرار دارد، ادامه داد: تأمین امنیت توأم با سلامت و 
تذکر به افرادی که پروتکل ها و مقررات را رعایت نمی کنند و جان 
و سلامتی دیگران را نیز به مخاطره می اندازند، در حال انجام است. 
طبق اعلام ستادملی مقابله با کرونا استفاده از ماسک از در منازل 

اجباری است و تمام شهروندان باید آن را رعایت کنند.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه تا کنون ده ها هزار تذکر 
داده شده است، گفت: همچین خودروها و صنوفی که پروتکل ها 

را رعایت نکرده بودند هم جریمه و پلمب شدند.
رحیمی درباره اینکه سرانجام جریمه عابران پیاده به کجا رسید نیز 
گفت: در مورد عابران پیاده فعلاً فقط بحث تذکر مطرح است و 
گشتی های ما بیشتر به این افراد تذکر می دهند و اعمال قانون و 
جریمه ای مطرح نیست. البته همانطور که قبلا گفتیم افراد داخل 
خودرو حتماً باید ماسک بزنند و تنها خودروهای تک سرنشین به 
دلیل عدم استفاده راننده از ماسک جریمه نخواهند شد، در غیر 
این صورت به ازای راننده فاقد ماسک ۱۰۰هزارتومان و به ازای هر 
مسافری یا سرنشینی که ماسک نداشته باشد، ۲۰هزارتومان جریمه 

صادر خواهد شد.
وی درباره ساعات فعالیت گشت های نظارتی  و تیم های پلیس 
نیز گفت: استفاده از ماسک برای تمام ساعات شبانه روز است 
و حضور پلیس و برخورد با تخلفات و جریمه ها نیز به شکل 

شبانه روزی انجام خواهد شد.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ درباره اینکه آیا امکان بازداشت افراد 
به دلیل عدم استفاده از ماسک و رعایت نکردن پروتکل ها نیز وجود 
دارد یا خیر گفت: بحث بازداشت مطرح نیست و تنها تذکر و 

جریمه مطرح است.
به گفته رحیمی در مورد افراد سودجو، مجرمان، محتکران اقلام 
بهداشتی و... برخورد متفاوت است و حتماً بازداشت خواهند شد.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ در مورد اینکه آیا خودروی افراد 
فاقد ماسک با دوربین هم جریمه می شود یا خیر، گفت: بحث 
دوربین ها منتفی است و مأموران ما با چشم این موضوع را رصد 

می کنند.
وی درباره رعایت پروتکل ها در ناوگان حمل و نقل عمومی و به 
خصوص اتوبوس ها نیزگفت: در مترو که از ورود افراد فاقد ماسک 
جلوگیری می شود، در اتوبوس ها نیز به افراد فاقد ماسک تذکر داده 
می شود و علاوه بر آن ابلاغ کردیم که مأموران به صورت رندومی 
اتوبوس ها را نگه داشته و تذکر بدهند. در این بین بحث پیاده 

کردن مسافر مطرح نیست و تنها تذکر است.
رحیمی اضافه کرد: در تمام این موارد، مأموران پلیس اقدام به 
توزیع رایگان ماسک در میان شهروندان و به خصوص افرادی که 

امکان خرید و تهیه ماسک را نداشته باشند نیز کرده اند.

کرونا در ایران

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه

منتخب مردم تهران در مجلس یازدهم: وضعیت کنونی جامعه به ویژه در ارتباط با اقشار 
ضعیف و کم برخوردار ایجاب می کند که زمینه حمایت بیشتر فراهم شود، از جمله افزایش 

منطقی و بر اساس نرخ تورم حقوق کارگران در شرایط فعلی است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور: نمی توانیم سختی ها را به طور واضح بیان کنیم، اما در 
تلاشیم که شرمنده مردم نشویم. همکاران دولتی دوران سخت و غیررفاه کشور را تجربه 

کرده اند؛ شرمنده مردم هستیم که آن طور که باید طبق برنامه پیش نرفتیم.
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جامعه

استاندار البرز از اجرایی شدن مصوبه ستاد ملی کرونا برای 
البرز و تهران به صورت یکپارچه خبر داد.

عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
استانداری البرز، عزیزاله شهبازی با بیان اینکه مصوبات 
به صورت  تهران  و  البرز  استان های  در  کرونا  با  مقابله 
یکپارچه اجرایی می شود، گفت: گامی بلند برای توقف 
شیوع کرونا در استان البرز در راستای مطالبات مردمی در 

مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا برداشته شد.

پیگیری های  و  واسطه تلاش  به  اقدام  این  افزود:  وی 
جدی و بسیج استانی و ملی به ثمر نشست.

کرونا  با  مقابله  مصوبات  اینکه  بیان  با  البرز  استاندار 
در استان های البرز و تهران به صورت یکپارچه اجرایی 
می شود بیان کرد: تعطیلی پنجشنبه ها و اعمال دورکاری 
و حضور 50درصدی کارکنان در ادارات از جمله مصوبات 
مقابله با کرونا در پایتخت است که در استان البرز نیز 

اجرایی می شود.

»البرز« چه خبر؟

دورکاری ۵0درصد کارمندان در ادارات استان؛

پنجشنبه های استان البرز تعطیل شد
معادن متخلف قزوین بعد از سه 

بار تذکر تعطیل می شوند
استاندار قزوین گفت: معادنی که با اضافه بار و تناژ بالا به 
راه های روستایی آسیب می زنند بعد از سه بار تذکر برای رعایت 

استانداردها تعطیل خواهند شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از اداره کل روابط عمومی 
استانداری، هدایت الله جمالی پور در شورای معادن استان 
قزوین در خصوص قانون پرداخت یک درصد فروش معادن 
برای اصلاح راه های روستایی استان، اظهار کرد: همه معادن 
استان موظف هستند این یک درصد را پرداخت کنند و اگر 
معادنی که آسیب بیشتری به راه ها وارد می کنند باید بعد از 

سه بار تذکر بسته شوند.
استاندار قزوین درباره عوارض اجرای طرح های دولتی، گفت: 
میزان  باید  بشود  عوارض  پرداخت  مشمول  دستگاهی  اگر 
عوارض را به دستگاه های ملی اعلام کند و هیچ کسی حق 

ندارد مزاحم اجرای پروژه ها بشود.
جمالی پور گفت: دستگاه های دولتی استان، حق شکایت از 
یکدیگر را ندارند و باید مسائل و موانع میان آنها به نهادهای 

نظارتی ارجاع شود.
در  مسائل  و  مشکلات  این  اگر  افزود:  قزوین  استاندار 
دستگاه های نظارتی حل و فصل نشود باید به دستگاه قضائی 

ارجاع شود.
وی درباره معادن شن و ماسه استان و استفاده از ظرفیت آنها 
برای تکمیل طرح های عمرانی دولتی، گفت: هرگونه برداشت 
شن و ماسه از رودخانه ها در این زمینه، نیازمند مجوز از وزارت 
نیرو است و اگر برداشتی بیشتر از میزان مجوز مصوب شده 

باشد باید با آن برخورد صورت گیرد.
جمالی پور افزود: همه دستگاه های اجرایی که پروژه دولتی 
اجرا می کنند موظف هستند از دستگاه های ذیربط استعلام 
بگیرند و اگر دستگاه مربوط ظرف ۲۰روز پاسخ ندهد جواب 

استعلام مثبت تلقی خواهد شد.
وی در مورد فعالیت معادن پیغمبرکوه آبیک، گفت: این منطقه 
بعد از این، دیگر نقطه معدنی نیست و باید به یک سایت 

گردشگری برای قزوین و استان های همجوار تبدیل شود.

آغاز برداشت نارنج از باغات 
مرکبات گیلان

بیان  با  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  امورباغبانی  مدیر 
اینکه،گیلان پنجمین تولیدکننده مرکبات کشور است گفت: 

برداشت نارنج از باغات مرکبات استان آغاز شده است.
منوچهر پارسافر گفت: به طورمیانگین در گیلان ۱۷۵هزارتن 
مرکبات تولید می شود که ۹۱درصد این محصولات را پرتقال 

و مابقی را نارنگی، گریپ فروت، نارنج و... تشکیل می دهند.
وی افزود: برداشت پرتقال معمولا از آذرماه آغاز می شود در حال حاضر 

به تازگی برداشت نارنج از باغات مرکبات استان آغاز شده است.
پارسافر ادامه داد: گیلان پنجمین تولیدکننده مرکبات کشور 
است و محصولات باغات مرکبات این استان علاوه براینکه در 
بازارهای گیلان و دیگر استان ها فروخته می شود، برای شب 

عید نیز ذخیره سازی خواهد شد.
تعاون  است شرکت های  این  ما  اینکه تلاش  بیان  با  وی 
روستایی اغلب مرکباتی که برای شب عید می خواهند ذخیره 
کنند، از مرکبات داران گیلان خریداری کنند، تصریح کرد: 
رودسر، املس و لنگرود دارای بیشترین سطح باغات مرکبات 
گیلان هستند و محصولات باغات مرکبات این شهرستان ها از 

کیفیتی مطلوب برخوردار هستند.
گفت:  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  باغبانی  امور  مدیر 
امسال  باغات مرکبات  براساس مشاهدات عینی وضعیت 

گیلان خوب است.
وی خاطرنشان کرد: پس از برداشت نهایی مرکبات در گیلان میزان 
دقیق تولید این محصولات در سال جاری اطلاع رسانی خواهد شد.

کوتاه از استان ها

نماینده مردم کرج در مجلس: ایران فقط تهران نیست

 کرج هم بخشی از این سرزمین است

هوای البرز در شرایط »ناسالم« قرار گرفت

نماینده مردم کرج، اشتهارد و فردیس در مجلس با تأکید 
بر اینکه ایران فقط تهران نیست، گفت: انتقال تونلی آب به 
تهران، حیات منابع زیرزمینی استان البرز را نابود می کند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، مهدی عسگری 
با اشاره به مرتبط بودن موضوع آب به دیگر مسائل 
اساسی استان البرز اظهار کرد: مسأله آب مسأله ای ملی 
است نه منطقه ای، ایران نیز فقط تهران نیست، آب هم 
تابع سیاست نیست. وی با بیان اینکه آب به اقتصاد، 
محیط زیست، تأمین نیاز شرب و سلامت مردم استان 
البرز هم مرتبط است، آب فقط نیاز مردم پایتخت نیست 
و مردم کرج هم، بخشی از مردم این سرزمین هستند، 
تصریح کرد: اگر بدون توجه به توزیع متوازن منابع 
در کشور، همه امکانات را در یک نقطه متمرکز کنیم، 
ضمن ایجاد محرومیت برای مناطق دیگر، مهاجرت های 
بی رویه به پایتخت افزایش می یابد که خود این مسأله، 
موجب افزایش تقاضای آب هم خواهد شد. نماینده 
مردم کرج، اشتهارد و فردیس در مجلس با اشاره به 
اینکه حدوداً ۱۵سال از آغاز ساخت خط انتقال آب از سد 
امیرکبیر به تهران می گذرد، تصریح کرد: مراحل احداث 
این تونل سال گذشته تمام شده و مورد بهره برداری 

آزمایشی قرار گرفته و خبری که این روزها منتشرشده 
حاکی از افتتاح رسمی آن است.

فرونشست ۳۰سانتی متری اراضی جنوب البرز

با  کرج  که  است  حالی  در  این  اینکه  بیان  با  وی 
آب  کیفی  و  کمی  تأمین  حوزه  در  جدی  مشکلات 
ادامه داد: افت متوسط یک متری تراز  مواجه است، 
آب زیرزمینی، فرونشست ۳۰سانتی متری اراضی جنوب 
استان، افزایش بیش از ۳برابر استاندارد غلظت نیترات 
در برخی از مناطق همگی بخشی از مشکلات آب در 
استان البرز هستند. عسگری بیان کرد: زمانی که کرج 
و مناطق حاشیه ای آن به استان تبدیل شد به علت 
عدم پیگیری های به موقع، مدیریت سد کرج به آب 
منطقه ای استان البرز واگذار نشد و علت انجام این پروژه 
بدون هماهنگی با آب منطقه ای و سازمان محیط زیست 

استان البرز ریشه در این مسأله دارد.

آب تولیدشده در حوضه آبریز البرز محدود است

وی با بیان اینکه میزان متوسط آب تولیدشده در حوضه 
آبریز البرز مقداری محدود است که بخشی در مخازن 
سدها و بخشی در آبخوان های زیرزمینی ذخیره می شوند، 
گفت: این گونه انتقال تونلی آب به تهران، حیات منابع 
زیرزمینی استان ما را شدیداً دچار مشکل می کند که هم 
منجر به فرونشست بیشتر در اراضی استان البرز شده 
و هم باعث از بین رفتن آبخوان های زیرزمینی خواهد 
شد که دیگر قابل برگشت نیست. نماینده مردم کرج، 
اشتهارد و فردیس در مجلس با بیان اینکه نمی دانم قرار 
است چه زمانی مسائل مربوط به مدیریت آب حل شود؟ 
اظهار کرد: بیشتر از اینکه مشکل کم آبی داشته باشیم، 
مشکل مدیریت آب داریم. در علم مدیریت می گویند تا 
به درستی ندانیم مشکل چیست راه حل هایی که ارائه 
می دهیم نه تنها مشکل را حل نمی کنند، بلکه در آینده 
مشکلات دیگری را هم اضافه می کنند. وی بیان کرد: به 
بهانه حل مسائل کمی و کیفی آب تهران، آب را این گونه 
انتقال می دهیم غافل از اینکه با این کار مشکلات کرج 

را بیشتر کرده و این در نهایت به چالشی برای کشور 
تبدیل خواهد شد.

۱۸۳میلیون  کرج  رودخانه  زیست محیطی  حق آبه 
مترمکعب در سال است

عسگری با اشاره به مطالعات دانشگاه تهران که به سفارش 
سازمان حفاظت از محیط زیست استان البرز انجام شده 
است، تأکید کرد: حق آبه زیست محیطی رودخانه کرج 
۱۸۳میلیون مترمکعب در سال است. به عبارت روشن تر، 
این میزان آب حداقل جریانی است که برای حفظ حیات 
برای  آب  برداشت  و  باشد  جاری  آن  در  باید  رودخانه 
مصرف از سمت بیلقان انجام شود تا رودخانه کرج مورد 
تهدید قرار نگیرد. عسگری خاطرنشان کرد: در بسیاری از 
مسائل کلان کشوری و منطقه ای با احاطه کم مطالعاتی، 
پروژه هایی آغاز و تصمیمات خلق الساعه ای گرفته شده 
است که تا سالیان بسیار عواقب آن دامن گیر آیندگان 
می شود. وی تصریح کرد: خشک شدن بخش زیادی از 
دریاچه ارومیه به علت لحاظ نکردن اثرات ساخت سد 
بر روی رودخانه های ورودی به دریاچه، عدم مکان یابی 
و پیش بینی قبلی گنبدهای نمکی مخزن سد گتوند، 
آلودگی هوای این روزهای کلان شهرها همگی ماحصل 
تصمیمات نادرست هستند. عسگری با تأکید بر اینکه 
نمایندگان استان البرز در کنار مردم برای دفاع از حقوق و 
منافعشان ایستاده اند، متذکر شد: مذاکرات و مکاتبات با 
وزیر نیرو، استاندار، مدیران آب و محیط زیست استان البرز 
با توجه به ضرورت تأمین آب در این استان انجام شده و 

پیگیری ها ادامه پیدا خواهد کرد.
هفته گذشته نیز مهدی عسگری نماینده مردم کرج، 
فردیس، اشتهارد در مجلس شورای اسلامی تذکری را 
به اتفاق دو نماینده دیگر استان در زمینه موضوع انتقال 
آب استان البرز به وزیر نیرو دادند که در این تذکر کتبی 
تأکید شد مسئولیت هرگونه تبعات بعدی این موضوع 
از جمله پیامدهای زیست محیطی، اقتصادی، اجتماعی، 
تأمین آب شرب و فرونشست زمین برعهده مسئولین 

مربوطه است.

به دلیل  گفت:  البرز  استان  زیست  محیط  مدیرکل 
هوا؛  وارونگی  و  سطحی  جریانات  سکون  پایداری، 
گروه های  برای  ناسالم  شرایط  و  »زرد« صادر  هشدار 

حساس در این استان اعلام شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از تسنیم، فردین 
هوای  آلودگی  وضعیت  آخرین  مورد  در   حکیمی 
استان البرز گفت: به دلیل تداوم و انباشت آلایندگی و 
همچنین پایداری، سکون و وارونگی جریان هوا کیفیت 

هوا برای گروه های حساس ناسالم است.
در  آلودگی ها  این  عمده  »مناطق  اینکه  بیان  با  وی 
کلانشهر کرج است« افزود: شاخص هوا در روزشنبه در 
ایستگاه فردیس 96، ساوجبلاغ 90، کرج 58 و نظرآباد 

نیز 59 بوده است.
مدیرکل محیط زیست استان البرز با اشاره به اینکه 
»در حال حاضر غلظت آلاینده ذرات معلق با قطر کمتر 
از 2ونیم میکرون بیشتر از حد مجاز است« گفت: 

افراد مبتلا به بیماری های قلبی، ریوی، سالمندان و 
کودکان از فعالیت طولانی در بیرون از منزل خودداری 

کنند.
حکیمی تصریح کرد: باید در وضعیت ناسالم هوا از 
هرگونه فعالیت منجر به آلودگی هوا، افزایش مصرف 

سوخت و استفاده از وسیله نقلیه خودداری کرد.
اداره کل هواشناسی  وی خاطرنشان کرد: طبق اعلام 
استان البرز این روند تا سه شنبه هفته جاری تداوم دارد.

سیداحمد خاتمی به عضویت شورای نگهبان منصوب شد
حضرت آیت الله خامنه ای به  دنبال کناره گیری آیت الله یزدی از عضویت شورای 
نگهبان به علت عوارض جسمی و کهولت، در حکمی حجت الاسلام والمسلمین 

سیداحمد خاتمی را به عضویت شورای نگهبان منصوب کردند.
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شهری »دنیای هوادار«
»13 آبان« روز دانش آموز و تسخیر لانه جاسوسی 

راگرامی می دارد

برند سازی روستاها برای توریست ها

بازار  کرونا  ویروس  شیوع  با  اینکه  به  توجه  با 
تجربه  را  قابل توجهی  تغییرات  تاکنون  گردشگری 
کرده، فعالان این حوزه نیز با توجه به تغییرات ایجاد 
شده روند خدمات رسانی خود را نیز دستخوش تغییر 
کرده اند. یکی از ویژگی های بازار جدید توریسم که از 
اهمیت ویژه ای هم برخودار است تغییر سبک سفر 
گردشگران در دوران کرونا است، به طوری که سازمان 
ذائقه  تغییر  این  با  همسو  نیز  گردشگری  جهانی 
توریست ها سال پیش روی میلادی را سال »توسعه 
گردشگری روستایی« نامید. وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی ایران نیز در همین راستا 
پروژه بازنگری شاخص های انتخاب روستاهای هدف 

گردشگری را در دست اجرا دارد.
به گزارش دنیای هوادار، لیلا اژدری، مدیرکل دفتر 
همکاری و توافق های ملی گردشگری با استقبال از 
و  »گردشگری  عنوان  با  سال ۲۰۲۰-۲۰۲۱  نام گذاری 
توسعه روستایی« توسط سازمان جهانی گردشگری 
توسعه  می تواند  نام گذاری  از  سبک  این  گفت: 
خواسته  زیرا  کند  ایجاد  روستاها  در  قابل توجهی 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  ناخواسته  یا 
جهانی  شعار  با  شدن  همسو  برای  صنایع دستی 
روستایی  گردشگری  به  بیشتری  تمرکز  گردشگری 
ایجاد  امر موجب می شود  خواهد داشت و همین 
تمامی امکانات، شرایط و زیرساخت ها به این سمت 

حرکت کنند. 
او گفت: بعد از شیوع ویروس کرونا گردشگران اغلب، 
خود  سفری  مقاصد  در  را  طبیعت گردی  و  روستا ها 
جای دادند و به علت نبود هتل در بافت روستایی 
توریست ها برای اقامت، بوم گردی ها را انتخاب کرده اند 
به طوری که اطلاعاتی که به صورت شفاهی از صاحبان 
اقامتگاه های بوم گردی و راهنمایان تورهای گردشگری 
دریافت کرده ایم همگی اعلام کرده اند که در دوران 
کرونا اغلب مسافر و توریست های بوم گرد داشته و 
برخی از آنها نیز حتی یک جای خالی هم نداشته اند و 

۵۰ درصد از کل ظرفیت آنها نیز پر بوده است.
مدیرکل دفتر همکاری و توافق های ملی گردشگری 
برای رونق بخشیدن به  راهکار  بهترین  عنوان کرد: 
گردشگری روستایی در کشور تنظیم تقویم تعطیلات 
کشوری و اجرای طرح »دو روزه شدن تعطیلات آخر 
هفته« است. زیرا تحقیقات نشان می دهد ویروس 
کووید-۱۹ موجب شده سبک سفری توریست ها تغییر 
کند و سفرهای کوتاه مدت دو یا سه روزه را جایگزین 

سفرهای بلندمدت کرده اند. 

معاونت  در  که  برنامه هایی  از  یکی  داد:  ادامه  او 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  گردشگری 
بازنگری  پروژه  است  اجرا  درحال  صنایع دستی 
گردشگری  هدف  روستاهای  انتخاب  شاخص های 
و  ارزیابی  اعتبارسجی،  به  پروژه  این  در  که  است 
رتبه بندی مقاصد روستایی می پردازیم. این پروژه در 
واقع به دو دسته جوامع شهری و روستایی تقسیم 
مقاصد  برند سازی  موجب  نتیجه  در  که  می شود 

روستایی در حوزه گردشگری خواهد شد.
مناسب سازی  به  مربوط  زیرساخت های  باید  دولت 
مقاصد اصلی توریست ها را فراهم کند تا هم سفر 
به روستاها به راحتی صورت گیرد و هم خدمات با 
کیفیت و مناسب به توریست ها ارائه شود، زیرا تا قبل 
از کرونا میزان سفر به روستاها به این اندازه زیاد نبود 
و با شیوع ویروس کووید-۱۹ میزان انتخاب روستاها 
افزایش  سفر  مقصد  به عنوان  گردشگران  توسط 
برای  گردشگران  زیرا  است.  کرده  پیدا  چشمگیری 
جلوگیری از ابتلا به این ویروس به  شهرها و هتل ها 
دیگر  از سوی  نمی کنند.  مراجعه  شلوغی  علت  به 
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت 
راستای شعار سازمان گردشگری  در  دارد  نیز قصد 
جهانی حرکت کند بنابراین باید زیرساخت های مربوط 
به جذب گردشگر را در مناطق روستایی آماده کند. 
درحال حاضر شرط اول که تمایل مسافر برای ورود 
به روستاها است وجود دارد اما با وجود اینکه این 
شرط لازم است اما کافی نیست و شرط کافی برای 
رونق بازار گردشگری روستایی داشتن جذابیت های 
مناسب برای سفر است تا گردشگران تمایل به سفر 

مجدد را نیز داشته باشند.
گردشگری  توسعه  به  مربوط  شروط  از  دیگر  یکی 
به  استان ها  اطراف  روستاهای  معرفی  روستایی 
گردشگران است زیرا درحال حاضر با وجود اینکه چند 
توریست های  اما  دارد  وجود  کشور  در  روستا  صد 
داخلی اغلب این روستاها را نمی شناسند و حتی 
می تواند  که  را  خود  استان های  اطراف  روستاهای 
در تعطیلات آخر هفته یا تعطیلات مناسبتی که 
آنجا  به  کوتاه مدت  سفرهای  دارد  وجود  کشور  در 
که  صورتی  در  نمی شناسند.  نیز  را  باشند  داشته 
درحال حاضر به علت شرایط کرونایی حاکم در کشور 
اغلب گردشگران داخلی تمایل به سفر به مکان های 
سنتی و طبیعت بکر دارند. ایران نیز دارای روستاهای 
متعددی با طبیعت دست نخورده است که می تواند 

گردشگران بی شماری را جذب کند.

محیط زیستگزارش

کاهش »زمین خواری« با اجرای طرح کاداستر
آبخیزداری شهرستان شمیرانات  و  اداره منابع طبیعی  رئیس 
اجرای طرح کاداستر را عاملی مهم در کاهش پدیده زمین خواری 

دانست.
به گزارش دنیای هوادار، حسن شکری گفت: با انجام شدن اصلاح 
از اراضی ملی این  هندسی نقشه های ثبتی ۶۳ هزار هکتار 
شهرستان و تأیید در کمیته فنی ممیزی، این میزان اراضی ملی 

در مسیر کاداستری شدن قرار گرفت.
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان شمیرانات گفت: 
اجرای طرح کاداستر و صدور اسناد تک برگ دارای فرآیندی است 

که مهم ترین مرحله آن اصلاح هندسی نقشه های ثبتی است.
او گفت: برای ۲۲ هزار هکتار از این اراضی ملی اسناد تک برگ 
کاداستری صادر شده است و برای مابقی این اراضی اقدامات لازم 

برای صدور اسناد تک برگ در حال انجام است.
رئیس اداره منابع طبیعی شهرستان شمیرانات با اشاره به اینکه 
این شهرستان دارای ۱۴۰ هزار هکتار عرصه های ملی است، ادامه 
داد: تاکنون تثبیت مالکیت و صدور اسناد دفترچه ای برای بیش 
از ۹۰ درصد اراضی ملی این شهرستان انجام شده است اما در 
راستای قانون جامع کاداستر تمامی اراضی ملی چه اراضی که تا 
کنون تثبیت مالکیت بر روی آنها انجام نشده است و چه اراضی 
که دارای اسناد دفترچه ای هستند باید زیر پوشش طرح کاداستر 

قرار بگیرند و دارای اسناد تک برگ شوند.

شکری اجرای طرح کاداستر را عاملی مهم در کاهش پدیده زمین 
خواری دانست و تأکید کرد: از آنجایی که اراضی ملی شهرستان 
شمیرانات حساس است و از ارزش افزوده بالایی برخوردار هستند، 
با اجرای این طرح گام مهمی در تثبیت حقوق و مالکیت دولت 
در اراضی ملی برداشته می شود و از سوء استفاده های احتمالی 

از این اراضی کاسته خواهد شد.

آگهی تغییرات شرکت سد روس سبز شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 8969 و شناسه ملی 10100379062 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ1399/06/02 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای شاهین استاد جو با کد 
ملی 0039458989 به سمت مدیرعامل برای مدت نامحدود انتخاب شدند - کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل 

چک ، سفته ،بروات ،قراردادها و عقود اسلامی با امضاء مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. )1036263(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت مهندسی جرثقیل کارین سازه پاسارگاد شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 28165 و شناسه ملی 
10102196490 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398/11/30 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای علی اکبر 
میرزایی به کد ملی 0073805424با پرداخت مبلغ 2.058.000.000 ریال به مبلغ سهم الشرکه خود را از مبلغ 630.000.000 ریال 
به مبلغ 2.688.000.000 ریال افزایش داد. آقای بهمن چگینی به کد ملی 0055743651 باپرداخت مبلغ 2.562.000.000 ریال 
به مبلغ سهم الشرکه خود را از مبلغ 1.470.000.000 ریال به مبلغ 4.032.000.000 ریال افزایش داد. در نتیجه سرمایه شرکت از 
مبلغ 2.100.000.000ریال به مبلغ 6.720.000.000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح شد. -لیست صاحبان 
سهم الشرکه بعد از افزایش آقای علی اکبر میرزایی 2.688.000.000 ریال آقای بهمن چگینی 4.032.000.000 ریال.  )1036264(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز -  اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت تولیدی پرهامین کرج شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 5533 و شناسه ملی 10100277503 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1399/07/07 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : -. کلیه اسناد و اوراق 
بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ،بروات ،قراردادها و عقود اسلامی با امضاءعلی صادقی همراه با مهر شرکت معتبر 
می باشد و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. - آقای محسن صادقی به شماره ملی0079331033بسمت ریئس هئیت 

مدیره 2- آقای علی صادقی به شماره ملی0064360067 بسمت مدیر عامل انتخاب گردیدند . )1036265(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات شرکت صدای سفیر شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 11299 و شناسه ملی 10100447779 به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/07/12 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - محل شرکت از آدرس قبلی به آدرس : »استان البرز ، 
شهرستان کرج ، بخش مرکزی ، شهر کرج، محله عظیمیه ، خیابان شهید خشایارنیک نژادی شمالی ، بن بست نیکان ، پلاک 0 ، 
ساختمان اداری تجاری نیکان ، طبقه اول ، واحد 1کدپستی : 3155734794 » تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرجاصلاح  گردید.  )1036266(

آگهی تغییرات شرکت راحت ایمن ممتاز اندیش شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 28949 و شناسه ملی 14005269640 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/07/05 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - محل شرکت از آدرس قبلی 
به :« استان البرز ، شهرستان کرج ، بخش مرکزی ، شهر کرج، محله رجائی شهرفازیک ، خیابان آزادی ، بلوار شهید جعفرموذن، 

پلاک 10 ، طبقه همکف، کدپستی 3148997718 » تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. )1036267(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات
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ادارات البرز پنجشنبه ها تعطیل شدجامعه
»عزیزاله شهبازی« -استاندار البرز- گفت: تعطیلی پنجشنبه ها و حضور ۵۰ درصدی 

کارکنان ادارات این استان برای کاهش کرونا به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد.

»مدیر ورزش قهرمانی ذوب آهن« اعلام کرد:

همه تیم های ذوب آهن آماده 
حضوری مقتدرانه در مسابقات

فرهنگی  باشگاه  قهرمانی  ورزش  مدیر  کرباسچی  محسن 
ورزشی ذوب آهن اصفهان در مصاحبه ای پیرامون آخرین 
اظهار  آقایان(  )رده  باشگاه ذوب آهن  وضعیت تیم های 
 28 از  را  خود  تمرینات  بزرگسالان  فوتبال  تیم  داشت: 
شهریورماه آغاز نموده است و بازیکنان مد نظر سرمربی به 

انجام تمرینات خود مشغول می باشند؛
کرباسچی افزود: در اردویی که چندی پیش در تهران برپاشد 
تیم فوتبال ذوب آهن سه دیدار تدارکاتی برگزار کرد و با 
توجه به جدول زمانی و برنامه فدر اسیون فوتبال اولین 
مسابقه تیم فوتبال ذوب آهن روز جمعه 16 آبان در اصفهان  

در مقابل تیم  فولادخوزستان خواهد بود.
از پانزدهم  مرداد  وی افزود: تمرینات تیم بسکتبال نیز 
نیز  تیم  این  نظر سرمربی  بازیکنان مد  و  ماه شروع شد 
به جمعشان اضافه شدند؛ تمرینات تیم بسکتبال نیز به 

طورمستمر و درهر هفت روز هفته برگزار می گردد.
از 15 آبان  کرباسچی تصریح کرد: مسابقات این تیم نیز 
و به صورت متمرکز ودر دو گروه 8 تیمی  در تهران آغاز 

خواهد شد.
کرباسچی در ادامه گفت: تمرینات تیم هندبال از 20 مرداد 
انجام  به  سرمربی   انتخابی  بازیکنان  و  است  شدع  آغاز 

تمرینات خود مشغول می باشند. 
وی تصریح کرد: دور اول مسابقات لیگ برتر هندبال در 
تهران برگزار گردید و تیم ذوب آهن با دو پیروزی ویک 
شکست از این مرحله صعودکرد وبه مر حله دوم رقابت 

ها راه یافت.
وی در ارتباط با وضعیت سایر تیم های باشگاه گفت:تیم 
های فوتبال پایه و آکادمی از رده 8 تا 21 سال زیر نظر مدیر 
آکادمی فعالیت های خود را آغاز نموده اند و در این رابطه 
جلسات متعددی با مربیان و کادر های فنی این تیم ها 
برگزار گردیده است و کارگاه های آموزشی مورد نظر نیز برگزار 
شد وما همچنان در انتظار مجوز ستاد ملی مبارزه با کرنا  

برای برگزاری مسابقات آسیا ویژن استان و کشور هستیم.
 کرباسچی در ادامه بیان داشت: تیم فوتبال پیشکسوتان نیز 
از دیگر تیم های باشگاه ذوب آهن می باشد که متشکل از 
پیشکسوتان فوتبال باشگاه ذوب آهن هستندکه تمرینات 

خود را به طور مستمر و هفتگی انجام می دهند.
کرباسچی افزود: لازم به ذکر است که ما در تدارک تشکیل  
تیم والیبال نشسته )آقایان( نیز هستیم و نهایت تلاش 
خود را خواهیم نمود تا این تیم را برای حضوری قدرتمند 
و دفاع از عناوین پر افتخارش در لیگ برتر باشگاه های 

کشور آماده کنیم.
وی در پایان تصریح نمود: تمام تیم های باشگاه فرهنگی 
ورزشی ذوب آماده حضوری مقتدرانه در مسابقات پیش رو 
هستند و ما برای کسب بهترین نتایج ممکن نهایت سعی 

و تلاش خودمان را  به عمل خواهیم آورد.

دریچه

عدم مهار ایلغار و گردن کشی مرگبار کرونا امروز در کشور به 
یک بحث محوری تبدیل شده و ذهن بسیاری از دلسوزان 
این کشور را مشغول خود کرده است. بالا رفتن پی در پی 
آمار مقتولان این بلیه هولناک در کشور، مسئولان امر  را 
به تکاپو افکنده تا با در انداختن تمهیداتی در میدان، 
اسباب مهار این قاتل بی مهار را مهیا کنند و نگذارند 
آنچه خواهد شد به سیاهی آنچه شده و می شود، باشد. 
پرواضح است نبرد با این دشمن قدار که دنیایی را زیر یوغ 
اقتدار سیاه خود برده،  نیاز به ایجاد جبهه ای فراگیر و 
آرایش جنگی  تمام عیار دارد که همگان خود را رزمنده آن 
بدانند و با رعایت درست فرامین فرماندهی میدان، اسباب 
شکست این دشمن  را فراهم کنند. اما از شواهد امر بر 
می آید که چنین اتفاقی نیفتاده و در سطوح مختلف، 
بسیاری هستند که ساز ناکوک می زنند و اسباب ناکامی 
جبهه خیر در مقابل شر مطلق کرونا شده اند. رسانه ها هر 
روز مردمی را در کوچه و خیابان نشان می دهند که بدون 
توجه به پروتکل های بهداشتی، دست به اقدامات بدون 
توجیهی چون نزدن ماسک و یا عدم رعایت فاصله فیزیکی 

مناسب و یا سفرهای غیر ضروری و تفریحی می زنند و به 
درستی آن را از عوامل اصلی این بحران که امروز کشور در 
آن قرار گرفته می دانند اما ایا همه داستان همین است 
و دلایلی دیگر در عدم موفقیت مهار کرونا دخیل نیست؟ 
متاسفانه این فقط مردم نیستند که برخی از آن ها در 
این بسیج ملی و جنگ فراگیر؛ همراهی کاملی ندارند و 
بعضی مدیران و مسئولان کشور  که اتفاقا مسئولیتشان 
از مردم در این میان به مراتب بیشتر است هم همپای 
مردمی که رعایت نمی کنند، مسیر خطا را در این مبارزه 
پیش گرفته اند و در حال ضربه زدن به جبهه مقابله با 
کرونا هستند و چه بسا ضربه ای که آن ها با خطایشان 
به جبهه خودی می زنند به مراتب سنگین تر و هولناک تر 
از مردمی هست که مسئولیتی ندارند و اگر خطایی از آن 
ها سر بزند، دایره تاثیرگذاری اش به اندازه یک مسئول ولو 
میان رده و یا حتی پایین رده نیست. برای روشن شدن 
موضوع، مصداقا و نقدا موردی را مطرح می کنیم که چند 
و چون آنچه برایش مقدمه گفتیم را واضح تر می کند و 
امیدواریم مورد رصد قرار گیرد و برخورد قانونمند و مکفی 

با آن در دستور کار قرار گیرد.
طبق اطلاعات واصله و مستند، برخلاف تمامی پروتکل 
های بهداشتی و مصوبات شورای عالی مقابله با کرونا، 
یکی از مدیران شعب بانک ملت در استان البرز با اینکه 
چهار تن از کارمندانش به کرونا مبتلا شده اند و باید 
به همین دلیل، حسب الامر قوانین شورای عالی مقابله 
با کرونا که اصرار دارد، شعبه بانکی آلوده حتی اگر یک 
کارمند کرونایی هم داشته باشد ملزم به تعطیلی شعبه 

است، نه تنها چنین نکرده که در مقابل تذکر دلسوزان 
هم جز بی اعتنایی برخوردی نداشته و شعبه کماکان 
مشغول به کار است و خدا می داند این رفتار خودسرانه 
چه تاثیرات شومی را می تواند در روند مقابله با کرونا 
در استان داشته باشد و چه میزان با جان مردم در کرج 
بازی کند. در کشوری که حتی عالی ترین مقام کشور 
در قامت رهبر انقلاب خود را ملزم به اطاعت از پروتکل 
های بهداشتی و مصوبات ستاد و شورای عالی مقابله 
با کرونا می داند آیا چنین رفتاری از مسئولان کشوری 
توجیه پذیر است؟ آیا رفتار خلاف قانون یک مسئول که 
دایره تاثیرگذاری به مراتب بیشتری از شهروندان عادی 
می تواند داشته باشد، نباید با برخورد محکم حتی قضائی 
روبه رو شود؟ در جایی که قرار است شهروندان عادی به 
خاطر نزدن ماسک مورد جریمه قرار گیرند، جریمه چنین 

خبط و خطایی از سوی مسئولان چه باید باشد؟

جستار

جریمه نزدن ماسک از سوی مسئولان چه باید باشد؟

تا اواخر دی انتخابات را برگزار می کنیم

کفاشیان: بازنشسته ها نمی توانند رییس فدراسیون فوتبال شوند

با تایید فیفا مقرر شد تا انتخابات فدراسیون برگزار و 
پس از آن اساس نامه تصحیح شود.

پس از آنکه فدراسیون فوتبال آسیا در اصلاح یک بند از 
اساس نامه فدراسیون فوتبال ایران چند ماهی بلاتکلیف 
بود، حالا با نظر فیفا قرار بر برگزاری انتخابات و سپس 
پیگیری تغییر قانون در مجلس شده و از این رو مجمع 
هیئت رییسه فدراسیون تصمیم گرفت تا سریعا برای 
برگزاری جلسه و انجام مقدمات انتخابات دست به کار 

شود. 
درباره  رادیویی  گفتگوی  یک  در  کفاشیان  علی 
همیشه  مانند  البته  و  کرد  صحبت  موضوعات  این 
شوخ طبعی اش را هم همراه داشت. او در ابتدا درباره 
علاقه به دو میدانی و ورزش دو و میدانی گفت: من 
که هفته ای 4 جلسه 10 کیلومتر می دوم و با ماسک 

می دوم و جاهای شلوغ هم نمی روم.

عضو هیئت رییسه فدراسیون فوتبال درباره انتخابات 
فدراسیون  اساسنامه  گفت:  اساسنامه  و  فدراسیون 
فوتبال با پافشاری ای اف سی در اصلاح بند یک، چند 
ماهی بلاتکلیف بود و حالا با نظر فیفا قرار بر برگزاری 
قانون در مجلس  انتخابات و سپس پیگیری تغییر 
است، نظر ما هم از ابتدا همین بود، اصلاح بند یک 
اساسنامه در صورت داشتن اشکال قانونی نیز باید به 
بعد از انتخابات موکول می شد. چون تغییر این قانون 
زمان بر خواهد برد و از آنجایی که فدراسیون رئیس ندارد 
و در بلاتکلیفی است، بهتر بود انتخابات برگزار شود و 
فیفا هم اجازه داد انتخابات برگزار شود و هیئت رییسه 
با دولت و  با مذاکره  تا  دارد  جدید یک سال فرصت 

مجلس این بند اساسنامه را هم درست کند.
هم  الان  داد:  ادامه  فوتبال  فدراسیون  سابق  رییس 
با توجه به این قضیه هیئت رییسه سریعا تشکیل 

جلسه دادند و اولین کاری که باید بشود این است 
که اساسنامه و صورتحساب های مالی را باید مجمع 
تایید کند. مجمع هم با توجه به وضعیت کرونا قرار 
شد روز 8 آذر به صورت مجازی تشکیل جلسه بدهد و 
اگر این تاییدیه ها انجام شود فورا انتخابات را برگزار می 
کنیم. البته بعید می دانم انتخابات تا انتهای 2020 به 
سرانجام برسد. اما امیدواریم تا اواخر دی ماه انتخابات 
برگزار شود و فدراسیون رییس و هیئت رییسه خود 

را بشناسد.
انتخابات  کاندیداتوری  جدید  شرایط  درباره  کفاشیان 
است،  کرده  تغییر  قبل  شرایط  گفت:  نیز  فدراسیون 
قبلا می بایست فرد 10 سال سابقه مدیریت ورزشی 
داشته باشد و 10 نفر از اعضای مجمع هم او رامعرفی 
میکردند. اما الان این سابقه ورزشی به 4 سال تقلیل 
پیدا کرده و از همه رشته های ورزشی هم می توانند 
بیایند. ما پیشتر محدودیت سنی هم داشتیم و آن نیز 
برداشته شده است. فقط بحث بازنشستگی می ماند که 
چون تا قبل از انتخابات فدراسیون نهاد عمومی غیر 
دولتی است لذا هم چنان مشمول قانون مجلس می 
شود و رییس فدراسیون و دبیرکل و خزانه دار نمی توانند 
بازنشسته باشند. اما اعضا هیئت رییسه و سازمان لیگ 

می توانند از بازنشسته ها باشند. 
کفاشیان که مدت هاست در فدراسیون فوتبال حضور 
در  ادامه حضور  آیا همچنان قصد  اینکه  درباره  دارد، 
فوتبال را دارد گفت: من فکر نمی کنم دیگر در فوتبال 
بمانم. 12 سال است در فوتبال بوده ام و بهتر است 

جوان ترها بیایند.
وی در پایان درباره پرونده ویلموتس هم گفت: درباره 
در چه  دانم  نمی  و  ندارم  اطلاعی  ویلموتس  پرونده 

مرحله ای است.

گوشه  و کنار

رضا تواضعی

  نویسنده
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عزت الله جامعی ندونش درگذشت
عزت الله جامعی ندوشن بازیگر، کارگردان و تهیه کننده سینما و تلویزیون و مدرس دانشگاه صبح امروز )۱۱ آبان( بر 
اثر سکته قلبی چشم از جهان فروبست. وی متولد ۱۳۳۳ بود که علاوه بر تهیه کنندگی؛ در بازیگری هم فعال بود و در 

دانشگاه نیز تدریس می کرد. وی، شغل اصلی اش معلمی بود اما در دنیای هنر نیز فعالیت های داشت.

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم اکسپریمنتال راک بذر Seed اثری از آهنگساز و چندنواز توانمند اهل آفریقای 
جنوبی، راینهارت بور Reinhardt Buhr است. او به واسطه تسلط در نواختن چندین ساز 
و استفاده هم زمان از آن ها، به عنوان هنرمندی مطرح در سطح دنیا مطرح است که 
مخاطبان گسترده ای دارد. آلبوم Seed ساختاری تجربی دارد که در آن المان های متنوعی 
از سبک های مختلف را می توان شنید. در این آلبوم شنونده اثری حاصل تلفیق موسیقی 
راک با موسیقی ملل و خصوصا موسیقی آفریقا با ساختاری تجربی هستیم. این تلفیق 
که به صورتی هنرمندانه درآمیخته شده است، هر لحظه از این آلبوم را جذاب کرده 
است. هر قطعه و هر لحظه این آلبوم می تواند مخاطب را به شگفتی درآورد. سازبندی 
زیبای این آلبوم به خوبی انجام شده است و تلفیق موسیقی الکترونیک و آکوستیک به 
نحوی است که گویی یک ارکستر بزرگ در حال نواختن این سازها در کنار هم هستند. 
موسیقی این آلبوم حاصل آزادسازی خلاقیت و استعداد بداهه سازی راینهارت بور است 

که می تواند هر مخاطب موسیقی را به وجد آورد.
راینهارت بور Reinhardt Buhr آهنگساز و نوازنده اهل کشور آفریقای جنوبی است. او 
یادگیری موسیقی را از سن ۱۹سالگی آغاز کرد. در این سن دوستش او را با گیتار 
آکوستیک آشنا کرد و آشنایی بعدی او با موسیقی فلامنکو، آغاز مسیر درخشش این 

هنرمند در عرصه موسیقی بود.

بذر، اثری تلفیقی و تجربی از راینهارت بور
::   Reinhardt Buhr - Seed     ::

در بین فیلم های ژانر زندگی نامه، یکی از عناوینی که سر و صدای بسیار زیادی را 
به پا کرد، »دولمایت، نام من است« بود که شاید بزرگ ترین دلیل آن حاضر شدن 
ادی مورفی، کمدین معروف آمریکایی بعد از مدت ها در یک فیلم سینمایی بود 
و مهم تر آن که فیلم درباره یکی از محبوب ترین بازیگرها و کمدین های آمریکایی 

یعنی رادی ری مور است.
فیلم داستان زندگی کمدین محبوب آمریکایی رودی مور است که یک شخصیت 
محبوب و عجیب در فیلم دولمایت، با نام دولمایت می سازد و بعد از شروع 
ساخت این کارکتر، او به شهرت بی انتهایی می رسد و با ساخته شدن این شخصیت 

خیلی ها از روی آن تاثیر می گیرند و...
کارگردانی این فیلم را »کریگ برویر« برعهده داشته که البته شاید نام او را قبلا 
نشنیده باشید و او بیشتر با فیلمی با نام Black Snake Moan شهرت دارد که آن 
فیلم نیز چندان تاثیرگذار نبود. در کنار این فیلم، او چند فیلم دیگر نیز ساخت که 
 Dolemite is My نتوانستند نظر مخاطبان و منتقدان را جلب کنند. حال با فیلم
Name او نشان داد که از اشتباهات گذشته اش به خوبی درس گرفته است و به 
خوبی سبک کمدی و زندگی نامه را درک کرده است. این فیلم نیز قطعاً یکی از 

بهترین فیلم های۲۰۱۹ است.

دولمایت، نام من است
:: کریگ برویر  ::

رازهای روان شناسی تاریک، نوشته ویلیام کوپر کتابی در زمینه روان شناسی است که 
با ترجمه ساره سادات علوی در انتشارات یوشیتا به چاپ رسیده است. روان شناسی 
تاریک، یکی از ابعاد علم روان شناسی است که برای عموم افراد، کمتر شناخته شده 
است در حالی که آشنایی با آن، امری حیاتی در زندگی امروزه به نظر می آید البته ورود 
و شناخت به این حوزه، بدون خواندن و کسب اطلاعات در مورد مفاهیم آن دست 
یافتنی نیست. این کتاب، اولین ترجمه این اثر به زبان فارسی است و این مفهوم نوین، 
تا به حال در دسترس خوانندگان فارسی زبان قرار نگرفته است. از افتخارات این کتاب 
حضور در لیست پرفروش ترین کتاب های آمازون در این حوزه خاص است. این اثر 
کتاب راهنمایی مبتدی برای یادگیری مطالبی همچون دستکاری عاطفی پنهان، برنامه 
نویسی عصبی زبانی، کنترل ذهن، فریب و شستشوی مغزی است. در این کتاب، هنر 
خواندن ذهن افراد و تأثیرگذاری بر رفتارهای انسانی به شما آموزش داده خواهد شد. 
روانشناسی تاریک به مفاهیم مربوط به کنترل و دستکاری ذهن انسان پرداخته و با 
کاوش در طبیعت انسان، این امکان را فراهم می کند که افراد، اعمالی ارادی برای دفاع 
یا آسیب رساندن به هم نوعان خود بروز دهند. این کتاب بیانگر زاویه ای تاریک از علمی 
است که به شدت در زندگی انسان ها تأثیرگذار بوده و عدم توجه به آن می تواند زندگی 

عاملان و سوژه های آن را دچار تغییرات ناخواسته کند.

رازهای روانشناسی تاریک- ویلیام کوپر
::  ترجمه: ساره سادات علوی   ::

کتابفیلم موسیقی

جهان سینما

پدر و دختر هم بازی شدند
مایا هاوک و پدرش ایتن هاوک برای بازی در 
فیلم »هفت تیر« انتخاب شده اند تا در نقش یک 
پدر و دختر جلوی دوربین بروند. این فیلم یک 
کمدی رمانتیک است که داستانش در دهه۱۹۶۰ می گذرد و 

اندرو استنتون کارگردانی آن را انجام می دهد.

تکلیف پخش فیلم جدید جانی دپ روشن شد
امتیاز پخش فیلم  کمپانی مترو گلدوین مایر 
جدید جانی دپ با عنوان »میناماتا« را خرید و 

زمان اکران آن را اعلام کرد. کمپانی MGM درام 
»میناماتا« با بازی جانی دپ را خرید و اعلام کرد این فیلم را 

۵فوریه )۱۷بهمن( راهی سینماها می کند.

»پسر بامزه« وارد رقابت می شود
در  داستانش  که  میهتا  دیپا  ساخته  درامی 
سریلانکا می گذرد از سوی کانادا برای شرکت در 
رقابت اسکار بهترین فیلم بلند بین المللی انتخاب 
شد. »پسر بامزه« اقتباسی از رمانی درباره بزرگ شدن به قلم 

شیام سلوادورای از سوی کانادا به اسکار می رود.

اتمام تصویربرداری فیلم کوتاه »یکی شدن«
تصویربرداری فیلم کوتاه »یکی شدن« به کارگردانی 
صبا  کنندگی  تهیه  و  حاتمی  سهیل  تدوین  و 

عاصمی به پایان رسید. سهیل حاتمی که پیش از 
این فیلم کوتاه »گل« را ساخته و در جشنواره LiftOff آمریکا 
هم حضور داشته، اکنون دومین تجربه کارگردانی اش را پشت 

سر می گذارد.

آغاز تدوین فیلم کوتاه »ساعت دوازده«
به  دوازده«  »ساعت  کوتاه  فیلم  فیلمبرداری 
کارگردانی سجاد سلیمانی و تهیه کنندگی محمد 
سلیمانی و سجاد سلیمانی در تهران به پایان رسید 

و تدوین آن آغاز شده است.

آغاز محدودیت های  و  دیگر  تعطیلات  آستانه یک  در 
جدید کرونا، هتل ها اعلام کردند تعطیل نیستند.

با شدت  ایسنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
برای  شغلی  محدودیت های  کرونا  ویروس  گرفتن 
یک هفته دیگر تمدید شد. با این حال هتل ها در این 
هفته که با تعطیلات نیمه آبان ماه همزمان شده است، 

قرار نیست تعطیل باشند. 
جمشید حمزه زاده- رئیس هیئت مدیره جامعه هتل داران 
محدودکردن  و  هتل ها  تطعیلی  درباره  گفت:  ایران 
نشده  ابلاغ  دستوری  اقامتی  واحدهای  این  فعالیت 
است. او درباره احتمال تعطیلی هتل ها در استان هایی 
که شرایط حادتری به لحاظ شیوع ویروس کرونا دارند بنا 
به تصمیم استانداران و اختیارات واگذارشده به آن ها، 
اظهار کرد: ممکن است متناست با وضعیت هر استان 
ستاد کرونا تصمیم به تعطیلی موقت هتل ها بگیرد. 
حمزه زاده درباره محدودیت فعالیت خانه های اجاره ای با 
توجه به نزدیکی تعطیلات نیمه آبان با هدف کنترل و 
مدیریت سفرها، ابراز بی اطلاعی کرد و گفت: درباره این 
موضوع چیزی نشنیده ام. هتل دارها به تازگی با اعلام 
تعطیلی ۳۰درصد از واحدهای اقامتی و بیکاری دو سوم 
نیروهای فعال در این بخش، میزان خسارت تحمیل شده 
شهریورماه  پایان  تا  را  کرونا  ویروس  شیوع  محل  از 

۸۵۰۰میلیاردتومان برآورد کرده اند. 
با تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا، فعالیت دو گروه 
شغلی تا پایان هفته تمدید شده است. این مشاغل 
شامل دانشگاه ها، مدرسه ها، زبان سراها، آموزشگاه های 
فنی و حرفه ای، کتاب خانه ها، استخرهای سرپوشیده، 

آرایشگاه ها،  تئاتر،  و  سینما  باغ موزه ها،  و  موزه ها 
برگزاری  این،  علاوه  بر  است.  مصلی ها  و  مساجد 
اجتماعی،  مراسم های  حضوری،  آزمون  هرگونه 
باشگاه های  فرهنگی، مذهبی و همایش ها، فعالیت 
ورزشی، مدرسه های شبانه روزی، کافه ها و قهوه خانه ها 
ممنوع است. با وجود انتقادهای زیادی که به سفرهای 
این  بهداشت  وزارت  زعم  به  و  می شود  بی مسؤولانه 
نوع سفرها از اصلی ترین عوامل شیوع ویروس کرونا 
در کشور بوده است اما در فهرست مشاغلی که برای 
یک هفته دیگر ممنوع الکار شده اند، هیچ اشاره ای به 

محدودیت فعالیت خانه های شخصی و اجاره ای که 
بدون ضوابط و کنترل درحال فعالیت هستند نشده 

است.  
در  سفرها  وضعیت  از  آمار  ملی  مرکز  گزارش  آخرین 
بهار۹۸ نشان می دهد بیشترین اقامتگاه مورد استفاده در 
سفرهای داخلی بعد از خانه بستگان و آشنایان، ویلاها و 
آپارتمان های اجاره ای بوده اند. در بهار سال گذشته حدود 
103میلیون سفر انجام شده بود که ۴۶درصد همراه با 
اقامت شبانه بود، در این میان سهم اقامت مسافران در 

ویلاها و آپارتمان های اجاره ای ۹درصد بود.

مکث

با اعلام محدودیت های جدید کرونا

هتل ها تعطیل نیستند

فرهنگی
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ابتلای اسطوره منچستریونایتد به زوال عقل!ورزشی
سر بابی چارلتون اسطوره بزرگ تیم ملی انگلیس و باشگاه منچستریونایتد به 

بیماری زوال عقل و فراموشی دچار شده است.

برگزاری مسابقات گلف آزاد بانوان ایران
مسابقات گلف آزاد کشوری بانوان 15آبان ماه در مجموعه ورزشی انقلاب 

برگزار خواهد شد. فدراسیون گلف ایران اعلام کرد که مسابقات گلف 
آزاد کشوری بانوان پنجشنبه 15آبان با حضور 40گلف باز و با اسپانسری 

خانه گلف در مجموعه ورزشی انقلاب برگزار می شود. این مسابقات با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی برگزار خواهد شد.

اعزام تیم ملی به مسابقات تدارکاتی بین المللی را بعید می دانم
رئیس فدراسیون بوکس گفت: اعزام تیم ملی بوکس به مسابقات تدارکاتی 

بین المللی را به علت وضعیت اقتصادی، اعتبارات و ارز بعید می دانم. 
ثوری اظهارکرد: در حال حاضر این اردو به مدت دوهفته در کیش 

درحال برگزاری است و این اردو به منظور شرکت در مسابقات گزینشی 
مسابقات فرانسه که درپیش است درحال برگزاری است.

نیمکت تیم ملی والیبال همچنان بلاتکلیف
کمیته فنی فدراسیون والیبال دو گزینه نهایی برای هدایت تیم  ملی در المپیک 

توکیو را معرفی کردند. اعضای کمیته فنی فدراسیون والیبال با اکثریت 
آرا ولادیمیر آلکنو روسیه ای و دانیل کاستلانی آرژانتینی را برای هدایت 

ملی پوشان در لیگ ملت های سال۲۰۲۱ و بازی های المپیک توکیو 
معرفی کردند تا همچنان شاهد خالی ماندن نیمکت تیم ملی باشیم.

تیم بسکتبال سه نفره زنان در گزینشی المپیک شرکت می کند
نایب رئیس زنان فدراسیون بسکتبال از آغاز اردوی تیم ملی سه نفره زنان 

ایران جهت حضور در پیکارهای گزینشی المپیک توکیو در اوایل آذرماه 
خبر داد و گفت: این اردو در پنج مرحله برپا خواهد شد. براساس 

برنامه سرمربی تیم، ملی پوشان در پنج اردو تا زمان اعزام به مسابقات 
گزینشی المپیک در اردیبهشت ماه حضور می یابند.

کنایه معاون وزیر ورزش به نمایندگان مجلس
معاون قهرمانی وزیر ورزش می گوید که نمایندگان مجلس اگر می خواهند 

به پرسپولیس و استقلال کمک کنند به جای مصاحبه های تلویزیونی 
قانون را تغییر دهند. او در مورد تعیین مدیرعامل باشگاه استقلال 

نیز گفت: باید هیات مدیره تصمیم بگیرد. قطعا مددی با تمام 
اختیارات مدیرعامل در حال رفع مسائل باشگاه است.

تیم ملی فوتسال برزیل به دنبال بازی با آرژانتین
مسابقات فوتسال در سرتاسر دنیا به خاطر شیوع ویروس کرونا با 

مشکلات زیادی مواجه شده و تمام رقابت های رسمی و بین المللی 
از جمله جام جهانی و مسابقات قهرمانی آسیا به تعویق افتاده 

است.تیم ملی فوتسال برزیل در این شرایط به دنبال برگزاری 
بازی های تدارکاتی است.

انصراف ۱۳کشور از مسابقات ژیمناستیک قهرمانی اروپا
تیم ژیمناستیک روسیه به دلیل نگرانی از شیوع ویروس کرونا و 

مسائل سیاسی از حضور دربازی مسابقات قهرمانی اروپا که 
درترکیه برگزار می شود انصراف داد.والنتینا رودیوننکو مربی 

تیم روسیه تأکید کرد تیم ژیمناستیک این کشور درمسابقات 
حضور نخواهد داشت.

مرادی: خطر حذف وزنه برداری از المپیک وجود دارد
رئیس فدراسیون وزنه برداری با اشاره به اینکه خطر حذف وزنه برداری 

افراد در داخل، فدراسیون  المپیک وجود دارد، گفت: بعضی  از 
بین المللی را به شوخی گرفته اند. با هشدارهایی که از سوی 

کمیته بین المللی المپیک داده می شود، بعید نیست که این 
اقدامات سبب حذف وزنه برداری از المپیک تابستانی شود.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

فدراسیون فوتبال ایران به سمت دموکراسی می رود
عضو سابق هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال معتقد 
است اصلاحات اخیر در اساسنامه این مجموعه 

چند گام به سمت دموکراسی است.

سردار آزمون در فینال حریف سون هیونگ مین شد
ای اف سی مدتی است که در فضای مجازی و در 
این ایام کرونایی با به راه انداختن مسابقات مختلف 

بین بازیکنان و تیم های متفاوت، شور این مسابقات 
را نزد هواداران داغ نگه داشته است. در همین راستا توییتر جام 
ملت های آسیای سال ۲۰۲۳ پایان نظرسنجی مرحله نیمه نهایی 
بهترین بازیکن جام ملت های آسیا ۲۰۱۵ را اعلام کرد. در این 
مرحله سردار آزمون با اشکان دژاگه رقابت کرد و در نهایت آزمون 

راهی فینال شد و رقیب سون، ستاره تیم ملی کره جنوبی شد.

هافبک فصل گذشته تیم فوتبال استقلال رسماً به 
تیم القطر پیوست

علی کریمی، هافبک فصل گذشته تیم استقلال با 
باشگاه القطر از کشور قطر به توافق نهایی دست پیدا 
کرد تا در فصل جدید لیگ ستارگان برای این تیم توپ بزند. البته 
رسانه های قطری هنوز در مورد این قرارداد خبری مخابره نکرده اند.

فرناندس: با پوگبا می توانیم کارهای فوق العاده ای 
انجام بدهیم 

به  پیوستنش  زمان  از  که  فرناندس  برونو 
و  سر  تیم  این  میانی  خط  به  منچستریونایتد 

تلویزیونی  شبکه  با  گفت وگو  در  است،  بخشیده  سامان 
»اسکای اسپورتس« درباره بازی کنار پل پوگبا گفت: بودن 
در یک تیم کنار پوگبا همیشه لذت بخش است چون هم 
من از او چیزهای زیادی می توانم بیاموزم، هم اینکه او ازمن 
چیزهای زیادی می تواند بیاموزد. ما با هم می توانیم کارهای 

فوق العاده ای انجام دهیم.

ملی پوش فوتبال زنان گفت: امسال بازیکنان خوب در 
تیم های مختلف پخش شده اند و لیگ بسیار جذابی 
خواهیم داشت و امیدوارم که هر چه سریعتر لیگ آغاز 

شود.
»سرشین کمانگر« چند فصل برای وچان کردستان در 
لیگ برتر فوتبال زنان ایران بازی کرد اما همزمان با رفتن 

»زهرا خواجوی« از این تیم، وی هم از وچان جدا شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، کمانگر با بیان 
این موضوع که لیگ فوتبال زنان این سال ها پیشرفت 
در  که   ۷۸ و   ۷۷ سال  از  گفت:  است،  داشته  خوبی 
پیشرفت سطح  شاهد  روز  به  روز  می کنم  بازی  لیگ 
بازی های بازیکنان و افزایش کیفیت لیگ بودم. حتی 
از نظر پوشش رسانه ای هم اکنون شرایط بهتری داریم. 
اگر در برگزاری لیگ وقفه بیفتد دوباره به روزهای اول 

بازمی گردیم.
وی خاطرنشان کرد: امسال بازیکنان خوب در تیم های 
مختلف پخش شده اند و لیگ بسیار جذابی خواهیم 
داشت. به نظرم باز هم شهرداری بم به عنوان یک تیم 
ریشه دار مدعی قهرمانی است و تنها »زهرا قنبری« را از 
دست داده که به جای او بازیکنان دیگری جذب کرد.  
وچان کردستان نیز ۴بازیکن خوب جذب کرده و ذوب 
آهن »زهرا خواجوی« را دارد و به نظرم ۵ یا ۶تیم مدعی 

قهرمانی را در این فصل داریم.
کمانگر در خصوص شیوه برگزاری لیگ برتر گفت: لیگ 
قرار است در ۲گروه برگزار شود که از هر گروه ۲تیم بالا 
می آیند و در نهایت امتیاز تیم قهرمان و دوم و سوم 
را مشخص می کند. برگزاری گروهی لیگ برتر در این 
شرایط بهترین شیوه است. زیرا اگر لیگ متمرکز برگزار 

می شد فشار زیادی روی بازیکنان بود و مجبور بودیم هر 
۲ روز یک بازی داشته باشیم و سطح بازیکنان و کیفیت 

لیگ پایین می آمد.
وی درباره وضعیت تیم ملی فوتبال زنان افزود: همانطور 
که شما از وضعیت تیم ملی خبر دارید ما هم خبر داریم. 
نمی دانیم سرمربی تیم ملی چه فردی است و شرایط 
آن در آینده چگونه خواهد شد. امیدوارم هر چه زودتر 
اردوهای تیم ملی شروع شود. در کنار آن برگزاری لیگ 
به بالا رفتن سطح بازیکنان و پیشرفت تیم ملی کمک 
بالایی  ملی سطح  تیم  که  از کشورها  می کند. خیلی 

دارند لیگ برتر ندارند و اگر هم داشته باشند در حد لیگ 
برتر ما نیست. اگر به تیم ملی اهمیت دهند ما هم به 
پیشرفت می رسیم. از زمانی که به یاد دارم وضعیت تیم 
ملی فوتبال زنان همین بوده و دقیقا یک ماه مانده به 

مسابقات اردو برگزار می کنند.
ملی پوش فوتبال زنان همچنین خاطرنشان کرد: امسال 
از تیم وچان کردستان جدا شدم. جدایی جزیی از فوتبال 
از ۵سال  از سنندج آن هم بعد  برایم جدایی  است و 
سخت بود. چند پیشنهاد از تیم های دیگر دارم و باید 

شرایط را ارزیابی کنم.

بانوان

ملی پوش فوتبال زنان: لیگ امسال جذاب خواهد بود
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فردا میلاد پاک ترین فرزند زمین و والاترین اولاد آدم، آخرین 
پیام آور الهی ست. آنکه با ندای رهایی بخشش، سلسله جنبان 
دوره ای شد که در آن دین و منش عدالت و عزت و عظمت 
و سلامت، و در یک کلام اسلام، با جوشش از بیابان های 
تفتیده حجاز تا فراسوی جزیرت العرب را درنوردید و عالمگیر 
و دوران ساز شد و امروز میلیاردها انسان پیرو و شیدای پیام 
الهی آن پیامبر عظیم الشان هستند و سلامت روح و روان و 
عزت و اقتدار دنیوی  و رستگاری اخروی خویش را در پیروی 
از کلام نورانی او می جویند.  پر بیراه نیست که بگوییم در 
دورانی که اسلام با خوانش های بسیار بعضا دچار انشقاق 
شده و این عدم وحدانیت مسلمانان، اسباب تیز شدن دندان 
طمع دشمنان اسلام و مسلمین گردیده و مسلمانان را بعضا 
به خاطر همین چند پارگی در اهداف و آمال شان مورد ظلم 
و جور و شماتت قرار می دهند، بازگشت به مرکز و نقطه پرگار 

رسول الهی اسلام می تواند روح وحدانیت و پیوستگی دوباره 
را به کالبد زخم خورده و پیکر عظیم ولی خونین جمعیت 
مسلمان جهان بدمد و به آن ها یادآوری کند که همه آن ها 
پیرو یک پیامبر هستند که از یک خدا دم می زد و آن ها را 
بر یک صراط می راند و همین امر اسباب بزرگی عالمگیر نه 
چندان دور دنیای اسلام در تاریخ شده بود و وحدت حول 
این حبل المتین باز می تواند دنیای اسلام را از این حضیض 
ذلت که برخی کشورهای اسلامی دچار آن شده اند به اوج 

عزت بازگرداند.
اما این عید برای شیعان شادی مضاعفی هم دارد و آن هم 
تولد مبارک و میمون رئیس مذهب شیعه، ابوعبدالله جعفربن 
محمد، حضرت امام صادق )ع( است. امام بزرگواری که رسالت 
قدسی پیامبر را در فقهی علوی به تعالی رساند و در محضر 
او و ائمه دیگر شیعه، یاران و شاگردانی بالیدند که تا امروز 
اسلام ناب محمدی بر گرده داشته های این اوتاد و ابرار است 
که از انحراف مصون مانده و علم کماکان از دست علمداران 
نیفتاده تا برسد به دست آخرین علمدار و ذخیره الهی از سلاله 
پاک رسول الله، ناجی زمین و زمان، حضرت صاحب الامر 

-مهدی- ارواحنا فداء 
اما رفتن این راه قطع به یقین بی حادثه نخواهد بود همچنان 
که همین اخیرا جانورانی حقیر، ذیل عناوین دهان پر کن چون 
آزادی بیان سعی در خدشه دار کردن نام آن یگانه عالم، محمد 

مصطفی را داشتند که به واقع مصداق تف بر آفتاب انداختن 
بود و حکایت حکم نجاست دریا با دهان سگ. به قول مولانا: 

شب روان و همرهان مه به تگ
ترک رفتن کی کنند از بانگ سگ

و صد البته آزمونی بود برای اینکه امت اسلام یکبار دیگر فارغ 

از تمام اختلافات حول محور رسول الله مشق اقتدار کنند و 
اندکی از طعم وحدت اسلامی و قدرتی که می تواند در جهان 
اسلام ایجاد کند را بچشند. وحدتی که دنیای اسلام تشنه آن 
است و اگر منعقد شود، کاخ های ظلم و جور جهانی را بر سر 

صاحبانشان، آوار خواهد کرد.

حرف آخر

عید وحدت، مشق قدرت

پیدایش گنجینه های کهن سپاهان؛

در شهر سپاهان چه می گذرد و صاحب و سالار کیست؟! )پایانی(

برگرفته از سخنان »حسین طباخیان«: عقیق یمنی، لعل 
بدخشانی و فیروزه نیشابور، در مقایسه با سرزمین کهن 
سپاهان مقداری ندارد، زیرا گذشتگان و پیشینیان سپاهان  
با تمام وجود تاریخ سازان منطقه ای به گستردگی فلات 

ایران بوده اند.
سپاهانی که در سرتاسر ایران زمین نقش آفرینی کرد تا 
اکنون به نصف جهان شهرت یافته و ما میراث داران دست 

رنج آن بزرگواران هستیم.
شایسته است تا با ارج نهادن به یادگار نیاکان خود از ذره 
ذره خاک این سرزمین کهن که سرشار از گنجینه های کهن 
فرهنگ و هنر و پایتخت تمدن اسلامی است حفاظت کنیم 

و به آن عشق بورزیم و به خود ببالیم.
شهری که با این ویژگی ها، مهر ایران را در وجودمان نهادینه 
کرده و با روح مان عجین شده است، در گوشه گوشه هایش 
شگفتی های دوران باستان را در مقابل دیدگان گردشگران 
آشکار می سازد و خبر از قدمت شهر تاریخی سپاهان با 
انبوهی از شاهکارهای معماری اسلامی و چند هزار ساله 

می دهد. 
به  دیگر  سوی  در  آهنگر،  کاوه  پتک  صدای  یکسو  در 
نمایش نهاده شدن زره و کلاه خودگودرز، چکمه های بیژن 

خودنمایی می کنند.
از کارگاه آموزشی پورسینا برای شناخت داروهای شفابخش 
به محلی که خیام فیلسوف ستاره شناس برای تقویم 
جلالی با هم اندیشان خود ستارگان را رصد می کرده ورود 

می کنیم.
صدای چکش جمال الدین عبدالرزاق در کارگاه زرگری 
به گوش می رسد تا از پرتو آن شیواترین اشعار پارسی 
را از خطه سپاهان گوش جان شیفتگان هنر پارسی را 

نوازش دهد.
در پهندشت هزار جریب، سرداری بزرگ با بازوان و سینه ای 
سترگ با هزاران تن از لشگریان مشغول تمرین جنگ آوری 

در مقابله با دشمنان است.
سری می زنیم به بازار آهنگران و مردان ورزیده ای که در 
کنار آتشدان، پتک و سندان آهن سخت را به فرمان خود 

شکل می دهند و یراق آلات و جنگ افزار می سازند.
بازار رنگرزها با رنگ های گوناگون و نقش آفرینان فرش 
های دستبافت ابریشمین، بازار مسگران با حال و هوای 

خاص خود را، صنعت گران و پیشه وران ماهر سفره های 
قلمکار، چونان اله وردی خوان قد برافراشته و برای نام 
نیک، گوی سبقت از همدیگر می ربایند تا همچون پل 
های سی و سه پل، شیری و خواجو بر روی زاینده رود 
که با گذشت قرن ها بی نظیر در دنیا به گستردگی نقش 
یادآور ستوران و سوارکاران ماهر ورزش چوگان،  جهان 

نامشان ماندگار بماند.
سپاهان کهن ایران با هنرمندان و معماران خداجو، بنایی 
به بلندای کاخ عالی قاپو، و برپا ساختن شگفت انگیز 
ترین بنای آئینی مسجد جامع با مناره های سر به فلک 
کشیده، مسجد شیخ لطف اله و مسجد امام در حاشیه 
میدان بزرگ نقش جهان و برپا ساختن کاخ چهل ستون 
در قلب سپاهان شهر هزاران گنجینه نهان، همانند قصر 
سنبلستان که دارای شورانگیزترین داستان های عشقی 
بزرگترین پادشاهان ساسانی و کوچه تل عاشقان پیرامون 
بازارچه جماله، کوله و  قصر و قصه های نهان در دل 
حمام شیخ، شکر پاره های سپاهان را در اذهان عمومی 

تداعی می کند.
بنای زیبای کلیسای کاتولیک با صدای ناقوس هماهنگ و 
همنوا با کنیسه های کلیمیان در مرکز سپاهان پیروانشان را 
به عبادت و ستایش خدای یکتا طلب می کند. مناره های 
سر به فلک کشیده که شبانگاه با آتش افروزی راه گشای 

جهت یابی کاروانیان از ۱۰ فرسنگی به سپاهان بود  .
تا کنون که  از جمله عجایب روزگاران قدیم  منارجنبان 
شهرت جهانی یافته و آتشگاه، مقر فرماندهی طهمورث  
برای یورش بر ضحاک مکان امنی بر فراز کوه بلندی در 
نزدیکی منارجنبان  و خاطره دلاورمردی های کاوه آهنگر 
یادآور شیهه اسبان و فریاد رسای پهلوانان شمشیر زن و 
جلوه گاه جولانگاه دلاور مردان که حافظ سپاهان نصف 

جهان از گزند بیگانگان بودند.
سپاهان را به موزه بزرگ بین المللی بدل کرده است تا 
دلباختگان از سراسر گیتی مشتاقانه برای دیدارش رنج 

سفرهای طولانی را با جان و دل خریدار شوند.
نام سپاهان با ورزش سپاهان عجین شده است که زنده 
یاد محمود حریری در سال  ۱۳۳۳ نام باشگاه شاهین را 
به نام سپاهان تغییر داد تا پس از گذشت ۶۶ سال تحت 
نام باشگاه فولاد مبارکه سپاهان و حمایت بی دریغ هزاران 
جهان  و  آسیا  ایران،   ورزش  عرصه  در  متعصب  هوادار 
بدرخشد و افتخار بیافریند تا نام سپاهان زنده بماند. من که 
باتمام سال های زیادی در زمره هواداران، خدمتگزار سپاهان 
هستم یادآور صعود اولین باشگاه ایران در جام باشگاه های 
جهان را به سپاهانی های عزیز، به ویژه کارگران خدوم، 
مدیریت، کارکنان باشگاه، کادر اجرایی و فنی، بازیکنان 
باغیرت و عموم مردم با صفای سپاهان )اصفهان نصف 

جهان( تبریک عرض می کنم.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

دریچه


